
Raahen kaupunginhallitus 
 
Lapaluodon kaavoittaminen 
 
Palautetaan mieliin osa pitkästä historiasta: 
 
SKDL:n valtuustoryhmä teki jo 19.1.1983 kaavoitus aloitteen Varvin ja 
Lapaluodon alueen kaavoittamisesta. Pitkän oikeustaistelun tulos oli se, 
että KHO totesi alueen liian saasteiseksi.   
SKDL:n valtuustoryhmän idea oli, että lähelle nykyistä uutta asuinaluetta 
rakennettaisiin rivitaloja tavallisille raahelaisille vuokra-asuntoja. 
Lopputulos oli  viranhaltioiden tyrmäys: alue oli liian myrkyllinen maastaan. 

 
Seuraava yritys oli ns. Välikylän kaavoitus haave. Tässä yhteydessä tuli ilmi, 
että alue on liian vaarallinen, koska  sinne tuli ilmeisesti tehtaan melun 
takia aliääniä jotka olisivat haitallisia asukkaille. 
 
Nyt kuitenkin uuden vallan aikana lähialulle on noussut omakotikeskittymä. 
Tätä mm. aikoinaan kaupunginhallituksessa olleet toverit ihmettelevät  
kysellen, selvitettiinkö ollenkaan aliääni perustelua uuden asuinalueen 
kaavoittamisessa. Tein entisen kansaedustaja Juhani Vähäkankaan 
esityksestä valtuustoryhmämme kanssa 6.9.2011 aloitteen Lapaluodon 
kaavoittamisesta. Juhani oli sitä mieltä, että alue pitäisi kaavoittaa, koska 
lähialueellekin oli tehty uusi asuin alue. Aloitteessa todettiin mm. 
Lapaluoto on yli 100 vuotta vanha työläiskaupunginosa, jonka 
säilyttäminen ja kehittäminen pitäisi olla itsestään selvää. Asukkailla pitää 
olla samanlaiset mahdollisuudet asua ja rakentaa kuten muillakin 
raahelaisilla. 
 
Tuolloin julkisuudessa olevien tietojen myös tehtaan päästöt eivät enää 
olisi esteenä. Aloite ei johtanut mihinkään Tuolloin etusijalla ja esteenä oli 
muka sataman kaavoittaminen ja tuleva uusi sulatto, jotka pitää ensiksi 
kaavoittaa. Sulattoa ei tullut. Miksi siis aikaillaan?? 
 
Esitän/esitämme Lapaluodon alueen pikaista kaavoittamista. Tuo 
historiallinen alue on saatava tasa-arvoiseksi muiden alueiden kanssa. 
 
Vasemmiston valtuustoryhmän puolesta  
 
Viljo Lehmusketo 
 


